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SIUMUT INATSISARTUNI ILAASORTAATITAT / LANDSTINGSGRUPPEN 

 

 

28. oktober  2010 
 
I medfør af § 36, stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut skal jeg hermed fremkomme med føl-
gende spørgsmål. 
 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 
 
Bliver det sådan, at man ikke mere kan høre KNR-radio uden for byerne? Bliver det erstat-
tet af noget andet, hvis det bliver såsan? Bliver VHF forbedret? 
(Medlem af Inatsisartut Kristian Jeremiassen, Siumut) 
 

 
Begrundelse: 
 
I tidsskriftet Online, som udgives af Tele Greenland A/S, er det at læse, at man i fremtiden ikke 
mere vil sende radiosignaler over mellembølge. Når man ikke mere sender over mellebølge, vil det 
medføre, at man ikke mere kan høre KNR-radio uden for byerne. 
 
Vi har fra gammel tid været vant til at tilbringe tid ude i naturen og vi plejer at høre radio; det er 
også vigtigt at kunne høre KNR-radio, da vejrmeldinger udsendes der og da vi også hører andre 
udsendelser, og jeg synes at det er en god borgerservice. Der for vil jeg høre Naalakkersuisut om 
det er rigtigt, at vi i fremtiden ikke mere skal kunne høre KNR-radio ude i naturen? 
 
Det vil have stor indflydelse for fiskerne, fangerne og alle os andre, hvis vi ikke mere skal kunne 
høre KNR-radio. 
 
Det betyder rigtig meget, at man kan høre vejrmeldinger, når man er ude at rejse i flere dage. 
 
Jeg vil også vide, om der kommer noget andet i stedet for, forstået på den måde, at vi ad anden vej 
bliver i stand til at høre nyheder i fremtiden, så vi kan følge med hvad der sker i den verden, som 
vi plejer at sige ”skrumper” mere ind. 
 
I tidsskriftet, som udgives af Tele Greenland A/S siges det også, at man kan høre vejrmeldinger 
over VHF-radio; men som bekendt er der mange fjorde i Grønland, hvor man ikke kan høre VHF-
radio. Derfor vil jeg i samme anledning spørge, om man agter at forbedre VHF-radio systemet. 
 
Jeg ønsker svar indenfor 10 arbejdsdage på mine spørgsmål. 


